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24 listopada 2020
Minister  spraw  zagranicznych  Zbigniew  Rau  powiedział  w
rozmowie  z  Polskim  Radiem  24,  że  Polexit  to  „absolutny
absurd”, a reakcja opozycji na możliwość polskiego weta ws.
budżetu UE jest „miejscami nawet histeryczna”.

W rozmowie z Polskim Radiem 24 minister spraw zagranicznych
mówił  o  polskim  sprzeciwie  wobec  unijnego  mechanizmu
budżetowego, zakładającego powiązanie przyznawania funduszy z
praworządnością,  oraz  o  reakcji  opozycji  na  możliwość
polskiego  weta  w  tej  sprawie.  Część  opozycji  uważa,  że
zgłoszenie przez Polskę weta w sprawie mechanizmu budżetowego
oznaczałoby  pierwszy  krok  do  wyjścia  Polski  z  Unii
Europejskiej.

„Polexit  jest  absolutnym  absurdem,  nigdy  żadne  polityczne
ugrupowanie liczące się na polskiej scenie nie formułowało
takiego postulatu, a obóz Zjednoczonej Prawicy byłby ostatnim,
który by w tych kategoriach próbował myśleć albo prowadzić
dyskurs” – powiedział Zbigniew Rau. W ocenie szefa MSZ reakcja
opozycji  na  możliwość  polskiego  weta  jest  „emocjonalną,  a
miejscami nawet histeryczna”.

Zbigniew  Rau  porównał  instytucję  weta  do  hamulca
bezpieczeństwa w wagonie kolejowym, którego się używa, gdy
istnieje  „realne  zagrożenie  podstawowych  interesów  kogoś  z
pasażerów,  bądź  podróżujących  jako  całości”.  „Wtedy  jest
rzeczą naturalną, że istnieje możliwość sięgnięcia po taki
hamulec bezpieczeństwa. I tak jest w tym przypadku, jeśli
chodzi o dobro wspólne UE, to mechanizm warunkowości dotyczący
praworządności  stanowi  oczywiste,  ewidentne  próby  obejścia
prawa unijnego pierwotnego, a więc traktatów o UE” – ocenił
Zbigniew Rau.
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